
UCHWAŁA NR VII/40/24
RADY MIEJSKIEJ W KOWALEWIE POMORSKIM

z dnia 26 września 2024 roku

w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 7 sierpnia 2024 roku 

           Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym
(t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 609; zm.: Dz. U. z 2024 r. poz. 721) oraz art. 229 pkt 3 ustawy z dnia
14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 572) uchwala
się, co następuje:

§ 1. Uznaje się za bezzasadną skargę z dnia 7 sierpnia 2024 roku na bezczynność Burmistrza Miasta
Kowalewo Pomorskie z przyczyn wskazanych w uzasadnieniu.

§  2.  Wykonanie  uchwały  powierza  się  Przewodniczącemu  Rady  Miejskiej  w  Kowalewie
Pomorskim.

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

M. Chądzyńska

                                                                                                    PRZEWODNICZĄCY 

                                                                                                       RADY MIEJSKIEJ

                                                                                                          Marcin Dunajski



UZASADNIENIE

W dniu 19 marca 2024 roku Stowarzyszenie SWZCZD czy to warto? Warto rozmawiać?
wystąpiło drogą mailową do Burmistrza Miasta Kowalewo Pomorskie z wnioskiem o udostępnienie
informacji  publicznej.  Zwrócono  się  o  wyjaśnienie  kwestii  dotyczących  wspólnej  własności
komunalnej  w  całym  województwie  kujawsko-pomorskim  na  przykładzie  miasta  Kowalewo
Pomorskie odnośnie przywrócenia 99% bonifikaty na wykup mieszkania komunalnego. Poproszono
o odniesienie się do uwag i  udzielenie odpowiedzi w sprawie przywrócenia 99% bonifikaty na
wykup mieszkania komunalnego dla mieszkańców mieszkających kilkanaście lat, a zwłaszcza tych,
którzy mieszkają i płacą już kilkadziesiąt lat.

W  dniu  13  czerwca  2024  roku  wpłynął  kolejny  mail  od  Stowarzyszenia  SWZCZD
czy to warto? Warto rozmawiać? z informacją, o tym że nie otrzymano odpowiedzi na wniosek
o udostępnienie informacji publicznej, który został wysłany dnia 19 marca 2024 roku. W mailu
Stowarzyszenie po raz kolejny zwróciło się z prośbą o wyjaśnienie kwestii dotyczących wspólnej
własności komunalnej w kujawsko-pomorskim odnośnie wprowadzenia 99% bonifikaty na wykup
mieszkania komunalnego. Poprosiło również o odniesienie się do uwag i udzielenie odpowiedzi
w sprawie  przywrócenia  99% bonifikaty  na  wykup mieszkania  komunalnego  dla  mieszkańców
mieszkających  kilkanaście  lat  a  zwłaszcza  tych,  którzy  mieszkają  i  płacą  już  kilkadziesiąt  lat.
Według  Stowarzyszenia  mieszkania  komunalne  są   dla  biednych,  których  nie  stać  na  wykup,
dlatego  żądają  również  wprowadzenia  wykupu  mieszkań  na  raty,  dla  osób  bez  zdolności
kredytowej. Na ten wniosek Stowarzyszenie również nie otrzymało odpowiedzi.

W związku z powyższym w dniu 7 sierpnia 2024 roku /data wpływu do Urzędu Miejskiego/
do Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim wpłynęła skarga na bezczynność Burmistrza Miasta
Kowalewo Pomorskie w sprawie nienależytego wykonywania zadań, które wiążą się z naruszeniem
praworządności przez Burmistrza. 

Jak wynika z treści art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania
administracyjnego organem właściwym do rozpatrzenia skargi jest rada gminy.
Mając powyższe na uwadze Rada Miejska w Kowalewie Pomorskim przystąpiła do rozpoznania
przedmiotowej  skargi.  Stosownie  do  postanowień  Statutu  Gminy  Kowalewo  Pomorskie
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim pismem z dnia 12.08.2024 r. przekazał
skargę do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w celu podjęcia stosownych działań zmierzających do
wyjaśnienia zarzutów podniesionych w skardze oraz zajęciu stanowiska co do jej zasadności.

Pismem z dnia 12.08.2024 r. Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przekazała
treść  skargi  Burmistrzowi  Miasta  Kowalewo  Pomorskie,  z  wnioskiem  o  zajęcie  stanowiska
w sprawie będącej przedmiotem skargi, umożliwiających  zajęcie stanowiska przez Komisję Skarg,
Wniosków  i Petycji.

Burmistrz Miasta Kowalewo Pomorskie pismem z dnia 19 sierpnia 2024 roku złożył do
Przewodniczącej  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji   stosowne  wyjaśnienia  w  przedmiotowej
sprawie: „ Dnia 07.08.2024 r. do poczty elektronicznej Urzędu Miejskiego w Kowalewie Pomorskim
wpłynęła  skarga od Pana Piotra  Wawrzyniaka na bezczynność  Burmistrza odnośnie  inicjatywy
obywatelskiej  o  udostępnienie  informacji  publicznej  dotyczącej  wykupu  lokali  komunalnych
z udzieleniem bonifikaty. Ze skargi wynikało, że wniosek, na który nie została udzielona odpowiedź
w terminie wpłynął na pocztę we wcześniejszym terminie. W związku z opóźnionym rozpatrzeniem
wniosku o udzielenie informacji publicznej, pragnę wyjaśnić, że przedmiotowy wniosek nie został
poddany analizie w terminie z powodu omyłkowego zakwalifikowania jako wiadomość spam przez
system poczty elektronicznej. Wiadomość, zawierająca wniosek, została automatycznie przeniesiona
do folderu spam, co uniemożliwiło jej natychmiastowe zauważenie przez pracownika obsługującego
pocztę elektroniczną. Niestety, błąd ten został odkryty dopiero w momencie wpłynięcia skargi, która



spowodowała, że pracownik zaczął szukać w poczcie elektronicznej wniosku o udzielenie informacji
publicznej.  W  momencie  zidentyfikowania  pisma  przystąpiono  do  działań  mających  na  celu
udzielenie  odpowiedzi  w  możliwie  najkrótszym  terminie,  mimo  upływu  ustawowego  czasu  na
rozpatrzenie wniosku.

Informuję, że pracownik obsługujący pocztę elektroniczną został pouczony. Podjęto kroki,
aby zapobiec podobnym sytuacjom w przyszłości. Wdrożono procedurę mającą na celu regularne
monitorowanie folderu spam.”

 Komisja  w  oparciu  o  analizę  przeprowadzoną  na  podstawie  dostępnych  dokumentów,
wyjaśnień złożonych przez Burmistrza Miasta oraz  aktualnie obowiązujących przepisów w materii
objętej skargą sformułowała wniosek o uznanie skargi za bezzasadną.

Biorąc powyższe pod uwagę, w ocenie Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim skarga jest
bezzasadna.

POUCZENIE: Zgodnie z dyspozycją art. 239 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego –
Rada Miejska  Kowalewo Pomorskie  informuje,  że  wskutek  uznania  skargi  za bezzasadną,  jeśli
Skarżący ponowi ją bez wskazania nowych okoliczności – wówczas Rada Miejska w Kowalewie
Pomorskim może podtrzymać swoje stanowisko (zaprezentowane powyżej) nanosząc odpowiednią
adnotację w aktach sprawy – bez zawiadomienia o tym skarżącego).

M. Chądzyńska


